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Den 2. marts 2020 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

   

   

 

 

Ministeren for fødevarer, fiskeri og ligestillings besvarelse af spørgsmål nr. 540 

stillet den 13. februar 2020. Spørgsmålet er stillet af René Christensen (DF) efter 

ønske fra Erling Bonnesen (V), Jacob Jensen (V), Lise Bech (DF), Henrik Dahl 

(LA), Orla Østerby (KF). 

 

 

Spørgsmål nr. 540 

Vil ministeren redegøre for, hvorfor det skal tage et helt år at få fejlrettet 

minivådområdekortet, og hvordan det hænger sammen med regeringens fokus på 

at nå målene i vandplanerne for de kollektive virkemidler? 

 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Landbrugsstyrelsen, som oplyser, at: 

 

”Det er en længere proces at opdatere potentialekortet, hvoraf fejlretningen fra 

Aarhus Universitet er en del af denne proces. Dette skyldes, at der skal være tid til 

at sende kortet i høring, foretage evt. rettelser, og frigive arealer, hvor 

kommunerne ved, at der ikke skal placeres store vådområdeprojekter. Det er 

derfor vigtigt, at kortet kan offentliggøres i god tid inden en ansøgningsrunde.  

 

Hertil kommer, at der skal være tid til at planlægge ansøgningerne. For at sikre, at 

landmænd og konsulenter får denne tid, forlænges ansøgningsrunden, jf. svaret på 

MOF alm. del spørgsmål 538.”  

 

Minivådområdeordningen er vigtig for at nå vores fælles mål for de kollektive 

virkemidler. Derfor finder jeg det vigtigt, at ordningen kan åbne i år med 

forlænget ansøgningsperiode og lokal koordination, så der igen kan blive igangsat 

minivådområdeprojekter. 

 

 

               Mogens Jensen         /        Louise Piester 
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